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Typ av möte: Tillgänglighetsrådet  

Mötesdatum: 18 september 2017 kl. 18.00-20.00 

Plats: Nacka stadshus 

 
Tillgänglighetsrådet   Namn 
Ordförande  Monica Brohede Tellström (L) 
1:e vice ordförande  Richard Wendt (m) 
Samverkansledare Nacka kommun Anders Fredriksson 
Nacka kommun 
 

Elisabeth Axelsson 
Heidi Swahn 

Föreningar  
Astma- och allergiföreningen Stockholm sydost Kerstin Fagerström ordinarie 

Ulrika Hallstrand ersättare 
FUB Nacka Värmdö * Lena Evrell ordinarie 
Föreningen Närståendecentrum Christine Matsson ordinarie 
Livgivarna IFS Nacka Värmdö * Kerstin Lignell ersättare 
Reumatikerföreningen Nacka Värmdö Rolf Ramning, ordinarie 
HSO i Stockholmslän, Funktionshindersrörelsen i samverkan Jenny Malvatrix 

 
 
 

Nr Ärende Ansvarig 

1.  Mötets öppnande och upprop  
Ordförande hälsade alla välkomna 

Monica Brohede 
Tellström 

2.  Val av person för kontrasignering  
Lena Evrell utsågs att kontrasignera dagens minnesanteckning. 
 

Monica Brohede 
Tellström 

3.  Godkännande av dagordning  
Dagordningen godkändes. 

Monica Brohede 
Tellström 

4.  Minnesanteckningar från föregående möte 2017-05-31  
 
 

Monica Brohede 
Tellström 
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Lena Evrell (FUB Nacka Värmdö) undrar om policy för pälsdjur 
Lena ville förtydliga att djur i vården kan vara en stor tillgång och 
att det är viktigt att inte ha policys som omöjliggör det. 
Astma och Allergiföreningen – svarade att föreningens ansvar är att 
det ska finnas ett boende utan pälsdjur för astmatiker och allergiker. 
  

5.  Tillgänglighetsutmärkelsen – statusinformation 
Kommunen annonserade i lokaltidningen början av juli. Ytterligare 
en annons kommer att sättas in i NVP. Dessutom kommer riktad 
information skickas till alla föreningar i kommunens register.  
Fram till den 18 september har det inkommit 10 nomineringsförslag 
Sista dag för nominering är 31 oktober. 
Länk till nomineringen: https://www.nacka.se/kommun--
politik/nyheter-kommun-
politik/2017/06/tillganglighetsutmarkelsen/ 
 
Juryn kommer att träffas 2-3 ggr, förslag på tider kommer. 
Juryn kommer att föreslå kandidat/kandidater på nästa råd 
Priset kommer att delas ut i KF i december 
 

Anders Fredriksson 

6.  Handikappforum – statusinformation 
Som det ser ut just nu ska föreningarna vara ute ur lokalerna sista 
juni 2018 dvs om ca 9 månader 
Den nya lokalen i kvarteret ”Nya gatan” kommer vara klar i början 
2021. 
En grupp från föreningarna har tittat på tre tillfälliga lokaler 
Vattenverksvägen (Posthuset), Telefonstigen 2 och Herrgårdens 
förskola i Björknäs.  
 

Anders Fredriksson 

7.  Information från omsorgsenheten 
Elisabeth Axelsson informerade rådet om hur de arbetar utifrån 
kommunens 4 mål.  
Bästa utveckling för alla 
Attraktiva livsmiljöer i hela Nacka 
Stark och balanserad tillväxt 
Maximalt värde för skattepengarna 
 
Elisabeth svarade också på frågor om deras ”nya” organisation och 
vilka chefer som utsetts.  

Elisabeth Axelsson 

8.  Brukarenkäten som är ute nu 
Brukarundersökningarna 2017 pågår. Nacka deltar i en nationell 
undersökning som ger vårdnadshavare av barn, familjer och 

Elisabeth Axelsson 
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personer med funktionsnedsättning, möjlighet att tycka till om 
socialtjänsten. Frågorna handlar om hur brukarna upplever kvalitet, 
bemötande och tillgänglighet i sina kontakter med socialtjänsten. 
Parallellt med denna skickas enkäter ut till brukarna med frågor om 
vad man tycker om hjälpen och stödet man fått via socialtjänsten i 
Nacka. 
 
Med utgångspunkt från vad brukarna tycker fungerar bra och 
mindre bra, är målet sedan att förbättra verksamheten. 
Undersökningarna genomförs i september och oktober, resultatet 
presenteras i november på www.nacka.se/resultatsoc. 
 
Nacka kommun är en av flera kommuner som deltar i den 
nationella undersökningen och bakom den står Sveriges Kommuner 
och Landsting (SKL), vilket möjliggör jämförelser med andra 
kommuners resultat. 
 
Christine Matsson undrar om man kan bredda frågorna kring 
myndighetsutövningen och jämföra med de andra frågorna så att 
det blir en bättre helhetsbild.  
 

9.  Handikappforum - namn på den nya lokalen 
Monica Brohede  
Tog upp frågan om ”Handikappforum” är ett bra namn på lokalen 
eller är det dags att hitta på ett nytt namn i samband med en ny 
lokal invigs. 
Föreningarna instämde att det är bra att tänka på ett eventuellt nytt 
namn på lokalen. Frågan återkommer våren 2018. 
 

 

10.  Frågor och punkter från föreningarna 
 
Lena Evrell (FUB Nacka Värmdö) 
Ville bara förtydliga att lokalen Handikappforum är viktig för FUBs 
medlemsmöten. 
 
Kerstin Lignell (Livgivarna IFS Nacka Värmdö) 
Vill ta upp att det blir oroligt bland medlemmarna när öppenvården 
byter utförare.  
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Kerstin Fagerström (Astma- och allergiföreningen) 
Föreningen väntar på svar från kommunen om kommunen kan 
garantera ett boende utan pälsdjur. 
 
Ordförande kommer att undersöka detta och återkommer till nästa 
möte. 
 
Kom ihåg att alla föreningar som är i lokalen ”Handikappforum” är 
parfymfri och inga pälsdjur får vara där. 
 
Christine Mattsson (Föreningen Närståendecentrum)   
Berättade att en styrelseledamot hastigt avlidit vilket påverkat 
föreningens arbete en tid. 
21 september är det Alzheimersdagen 
 
Föreningen vill att rådet tar upp hur biståndet förändras när man 
fyller 65 år. 
När man är under 65 får man biståndsbeslut om assistent från 
försäkringskassan. Vad händer när man blir 65 och ska söka 
biståndet hos kommunen? Föreningen trycker på vikten av att 
biståndshandläggarna i kommunen måste förstå patientens situation 
och behov när det inte längre är försäkringskassan som tar beslutet.  
 
Föreningen vill även att rådet tar upp hur kommunen stöttar 
personer som vill dö hemma och inte på institution. 
 

11.  Brev från Attention Nacka-Värmdö  
Att föreningen lämnar tillgänglighetsrådet då de inte fått föregående 
minnesanteckning i Pdf -format. 
 
Monica lästa upp brevet för rådet och förklarade att ett 
missförstånd skett. Det finns inget beslut om ändrade rutiner. 
Ordförande tar kontakt med Lena Henriksson. 
 

 

12.  Lena Evrell (FUB Nacka Värmdö) – LSS-möten  
När kommer LSS-möte där föreningar är inbjudna att tas upp igen? 
Elisabeth Axelsson 
Svarade att hon gärna återuppta dessa möten. Lena Evrell skickar 
namn på representanter från berörda föreningar.  
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13.  Christine Mattson (Föreningen Närståendecentrum) och 
(Attention) 
Tog upp problemet att det är otydligt vem som är aktuell LSS 
handläggare. 
Det borde gå ut ett brev till berörd brukare när handläggare ändras. 
Föreningarnas förslag är att det går ut ett brev med förtydligande 
om ny handläggare med namn, telefon, tider mm när det är en 
anställd, ledighet, handläggaren slutat, föräldraledighet mm 
 
En följdfråga är hur kommunensväxel uppdateras om förändringar i 
organisationen? De verkar inte veta när personer bytt tjänst. De 
kopplar till personer som inte längre arbetar med det man 
efterfrågar. 
 

 

14.  Christine Mattson (Föreningen Närståendecentrum) 
Efterfrågade en aktuell organisationsplan – omsorg och äldre 
 
Elisabeth Axelsson tar fram en uppdaterad organisationsskiss som 
rådet kommer att distribuera. 
 
Elisabeth Axelsson skickar även uppgifter över auktoriserade 
verksamheter som rådet kommer att distribuera. 
 

 

15.  Övrigt 
 
Rutiner inom tillgänglighetsrådet  
Rutiner efterfrågades hur rådet gör när någon i rådet avlider.  
Rådet beslutade att dödsfallet noteras i minnesanteckningarna. 
 
Utredning ändrad LSS-lagstiftning  
Anders Fredriksson skickar ut en länk ang utredning om förnyad 
LSS-lagstiftning. 
Rådet tar upp detta arbete på nästa eller första mötet 2018 beroende 
hur långt arbetet kommit 
 

Ordförande 

16.  Mötet avslutas  
Ordförande förklarade mötet avslutat. 

Ordförande 
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